
  

Protokół Nr XXXIV/2018 

z XXXIV Sesji Rady Gminy Gaworzyce 

odbytej w dniu 29 czerwca 2018 r. 

 

 

W dniu 29 czerwca 2018 r. o godzinie 10.05 w pałacu w Gaworzycach rozpoczęła się  XXXIV Sesja 

Rady Gminy Gaworzyce.
 
 

 

Przy ustawowym składzie Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

Nieobecni radni:  

- Edward Białek 

- Paweł Chołoda 

- Marcin Koczyło 

- Iwona Koman. 

 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

- Jacek Szwagrzyk - Wójt Gminy 

- Marzena Ałdaś - p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka Zdrowia w Gaworzycach 

- Małgorzata Bączkowska - radca prawny 

- Elżbieta Cieniuch - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. K. Makuszyńskiego w Gaworzycach 

- Ala Cieślak - Dyrektor Przedszkola Publicznego w Gaworzycach 

- Barbara Fartuszyńska - Dyrektor Domu Kultury "Jowisz" w Gaworzycach 

- Bronisława Golonka - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaworzycach 

- Krystyna Joniec - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaworzycach 

- Tadeusz Kocik - Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych 

- Izabela Rak - Skarbnik Gminy 

- przedstawiciele jednostek pomocniczych. 

 

Obradom przewodniczyła Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce - Danuta Pawliszyn dokonała otwarcia XXXIV Sesji Rady 

Gminy Gaworzyce, przywitała radnych, sołtysów, zaproszonych gości oraz dyrektorów jednostek organi-

zacyjnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na podstawie listy obecności, że w Sesji aktualnie uczestniczy 

11 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

 

Pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 

Wójt Gminy Gaworzyce Jacek Szwagrzyk zawnioskował o wycofanie z porządku obrad podpunktu 15 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

Następnie Wójt Gminy Gaworzyce Jacek Szwagrzyk zawnioskował o dokonanie zmiany kolejności 

punktów porządku obrad, tj. o omówienie i podjęcie uchwał finansowych w pierwszej kolejności. Drugi 

wniosek Wójt Gminy uzasadnił koniecznością udania się Skarbnika Gminy do Regionalnej Izby Obra-

chunkowej w celu doręczenia uchwał. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad wnioskiem Wójta Gminy w sprawie o wyco-

fania z porządku obrad podpunktu 15 dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody                        

na zbycie nieruchomości. 

„Za” przyjęciem ww. wniosku głosowało 11 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad wg wnioskowanej zmiany kolejności poszcze-

gólnych punktów. 

„Za” przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 11 radnych. 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco:  

  1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

  2.  Przedstawienie porządku obrad. 

  3. Podjęcie następujących uchwał:  

 1) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

 2) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce, 

 3) w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok, 

4) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem rocz-

nym z wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2017 rok, 

  5) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce z tytułu wykonania budżetu 

 Gminy Gaworzyce za 2017 rok, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy, 

7) w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Domu Kultury „Jowisz” w Gaworzycach za 2017 

rok, 

8) w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej                              

 w Gaworzycach za 2017 rok, 

 9) w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia                                 

 w Gaworzycach za 2017 rok, 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Gaworzy-

ce”, 

 11) w sprawie zasad przyznawania stypendium Wójta Gminy za wyniki w nauce oraz wybitne 

osiągnięcia w dziedzinie nauki, kultury, sztuki i sportu w ramach Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych uczniów, 

12) w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, przezna-

czonych do spożycia w miejscu sprzedaży i poza miejscem sprzedaży oraz zasad usytuowania na                   

terenie gminy Gaworzyce miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 

 13) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów położonych w miejscowości Dalków, 

14) w sprawie ustalenia zasad udzielania bonifikat przy sprzedaży lokali mieszkalnych z gminnego 

zasobu nieruchomości, 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym                   

zasobem Gminy Gaworzyce na lata 2009-2019, 

 16) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Dalków, 

 17) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Dzików, 

 18) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Gaworzyce, 

 19) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Gostyń, 

 20) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Grabik, 

 21) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Kłobuczyn, 

 22) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Koźlice, 

 23) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Korytów, 

 24) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Kurów Wielki, 

 25) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Mieszków, 
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 26) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Śrem, 

 27) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Wierzchowice, 

 28) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Witanowice. 

  4.  Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Gminy. 

  5.  Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy. 

  6.  Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami. 

  7. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

 8. Wnioski i zapytania.  

 9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.                 

 10.  Sprawy różne. 

 11.  Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3.  

Podjęcie następujących uchwał: 

1) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego szczegółowo omówiła p. Izabela Rak 

- Skarbnik Gminy. 

Projekt uchwały dotyczył zaciągnięcia kredytu długoterminowego na rynku krajowym w wysokości 

4.388.423,10 zł (słownie: cztery miliony trzysta osiemdziesiąt osiem tysięcy czterysta dwadzieścia trzy 

złote 10/100) w latach 2018 – 2019. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji – 11 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXIV/264/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

2) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce omówiła p. Iza-

bela Rak - Skarbnik Gminy. 

Wystąpienie Skarbnika Gminy uzupełnił Wójt Gminy informując zebranych o zmianach związanych                     

z drogami, a także z lokalami dla pogorzelców..  

Radna Maria Jankowa zgłosiła, że radni późno otrzymują materiały.  

Radna Maria Jankowa zadała pytanie w sprawie planowanego zakupu klimatyzatora do świetlicy w Gra-

biku. Radna podkreśliła, że w Sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej w Gaworzycach jest gorąco,                            

a planuje się zakup klimatyzatora do świetlicy, która jest użytkowana raz na jakiś czas. 

Wójt Gminy Gaworzyce odpowiedział, że rozważane było wstawienie butli gazowej w celu ogrzewania 

świetlicy w Grabiku. Koszt wykonania instalacji gazowej jest duży. Mieszkańcy Grabika na zebraniu 

uznali, że do ogrzewania świetlicy należy zamontować klimatyzator, bo chcą częściej się tam spotykać. 

Nie chodzi tutaj o funkcję chłodzenia, a o funkcję grzania. 

Natomiast jeżeli chodzi o szkołę, to instalacja klimatyzacji musiałaby tam kosztować około 150 tys. zł ze 

względu na dużą powierzchnię.  

Radna Bożena Wojtczak podkreśliła, że Grabik jest miejscowością, której mieszkańcy są aktywni,                       

często wspierają działania gminy, spotykają się. Szukana była najtańsza alternatywa do ogrzewania świe-

tlicy w okresie jesiennym i zimowym. Klimatyzator będzie służyć do ogrzewania świetlicy. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały ws. zmiany wieloletniej prognozy                     

finansowej Gminy Gaworzyce, a następnie zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji – 11 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXIV/265/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
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3) w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok przedstawiła Skarbnik Gminy 

- Izabela Rak.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 11 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXIV/266/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

4) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

rocznym z wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2017 rok 

Przewodnicząca Rady Gminy – Danuta Pawliszyn poinformowała zebranych, że sprawozdania zostały 

szczegółowo omówione podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Uchwałę Nr IX/10/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 26 kwietnia 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Gaworzyce sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu gminy Gaworzyce za 2017 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - Bożena Wojtczak odczytała opinię Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy dotyczącą wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za rok 2017 oraz wniosek Komisji Rewizyjnej       

z dnia 28.05.2018 r. w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Gaworzyce za rok 2017. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Uchwałę Nr IX/24/2018 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 8 czerwca 2018 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewi-

zyjnej Rady Gminy Gaworzyce w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce za 2017 

rok. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania jednomyślnie – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gmi-

ny Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli 

uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozda-

niem rocznym z wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2017 rok. 

Uchwała Nr XXXIV/267/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

5) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Gaworzyce za 2017 rok 

Głos zabrała radna Maria Jankowa: /cyt./"Panie Wójcie, naprawdę miałam dylemat czy w tym roku 

udzielić panu absolutorium, bo tu nie chodzi o samo wykonanie budżetu. To jest ten moment, kiedy                    

możemy powiedzieć czy ta współpraca była dobra, czy faktycznie zrobił pan wszystko żeby wspólnota, 

cała wspólnota samorządowa była zadowolona.  Znalazłam jednak taki punkt, gdzie nie do końca tak jest. 

Panie Wójcie, za wprowadzanie wspólnoty samorządowej w błąd w udzielanych przez pana odpowie-

dziach na zadawane pytania dotyczące projektów związanych z torem motokrosowym. Nie mówił pan 

prawdy, nie tylko mi, jako Marii Jankowej, czy wszystkim radnym, ale mówił pan nieprawdę całej wspól-

nocie. Mieszkańców, wyborców się nie okłamuje panie Wójcie. To jest niegodne, nieetyczne i bardzo             

nieuczciwe, bo Pańscy wyborcy mogą poczuć się oszukani.  

Ja bardzo się cieszę, zresztą mówiłam to na komisji, że wycofał pan tę uchwałę przygotowaną przez pana 

z zamiarem odsprzedaży tego toru motokrosowego i dlatego panie Wójcie wstrzymam się w tym roku                   

w głosowaniu. Szkoda, że kończy się kadencja, bo być może w następnym roku byłoby na tak." /koniec 

cyt./. 
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Przewodnicząca Rady Gminy wystosowała do radnych pytanie: Kto z Państwa radnych jest za podjęciem 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Gaworzyce za 2017 rok?  

Radni w wyniku głosowania – 10 głosami „za”, przy 1 głosie "wstrzymującym" (przy ustawowym 

składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 

radnych) podjęli uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gaworzyce z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Gaworzyce za 2017 rok. 

Uchwała Nr XXXIV/268/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy pogratulowała Wójtowi Gminy otrzymania 16. absolutorium. 

Wójt Gminy - Jacek Szwagrzyk podziękował wszystkim za współpracę w 2017 roku, a następnie przy-

pomniał słowa śp. Kazimierza Janusza, iż przyjmując jakikolwiek budżet, dzięki pracy i pomysłom                   

rubryki w budżecie w trakcie roku zmieniają się na plus i służą naszym mieszkańcom.  

Wójt Gminy Gaworzyce zapewnił, że przez te 16 lat nikogo nie oszukał i ma nadzieję, że również                      

nie oszuka. Wystarczy zaprosić na Sesję lub posiedzenie komisji Prezesa Moto-Klubu - Sebastiana                        

Kałużnego i wreszcie skończyć tę dyskusje, tak jak zakończono dyskusję na temat płacenia za dzieci 

uczęszczające do innych przedszkoli. 

 

O godzinie 10.50 Przewodnicząca Rady ogłosiła 5-minutową przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono o godzinie 11.05. 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy 

Projekt uchwały zawierał propozycję ustalenia miesięcznego wynagrodzenie Wójta Gminy Gaworzyce                   

w następującej wysokości: 

1) wynagrodzenie zasadnicze: 4.700,00 zł; 

2) dodatek funkcyjny: 1.900,00zł; 

3)   dodatek za wieloletnią pracę: w wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego; 

4) dodatek specjalny: 40% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania -  8 głosami „przeciw”, 2 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” 

(przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie                             

z listą obecności – 11 radnych) nie podjęli uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy; 

 

7) w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Domu Kultury „Jowisz” w Gaworzycach za 2017 

rok 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 

Domu Kultury „Jowisz” w Gaworzycach za 2017 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę w sprawie 

przyjęcia sprawozdania finansowego Domu Kultury „Jowisz” w Gaworzycach za 2017 rok. 

Uchwała Nr XXXIV/269/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

8) w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej                              

w Gaworzycach za 2017 rok 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaworzycach za 2017 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 
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Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę w sprawie 

przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Gaworzycach za 2017 rok. 

Uchwała Nr XXXIV/270/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

9) w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia                                 

w Gaworzycach za 2017 rok 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Gaworzycach za 2017 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę w sprawie 

przyjęcia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Gaworzycach za 2017 rok. 

Uchwała Nr XXXIV/271/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Gaworzy-

ce” 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Gaworzyce”. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Gaworzyce”. 

Uchwała Nr XXXIV/272/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

11) w sprawie zasad przyznawania stypendium Wójta Gminy za wyniki w nauce oraz wybitne      

osiągnięcia w dziedzinie nauki, kultury, sztuki i sportu w ramach Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych uczniów 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendium Wójta 

Gminy za wyniki w nauce oraz wybitne osiągnięcia w dziedzinie nauki, kultury, sztuki i sportu w ramach 

Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę w sprawie 

zasad przyznawania stypendium Wójta Gminy za wyniki w nauce oraz wybitne osiągnięcia                         

w dziedzinie nauki, kultury, sztuki i sportu w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów. 

Uchwała Nr XXXIV/273/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

12) w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych,  przezna-

czonych do spożycia w miejscu sprzedaży i poza miejscem sprzedaży oraz zasad usytuowania na 

terenie gminy Gaworzyce miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

Przewodnicząca Rady poinformowała o uzyskanych opiniach do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę w sprawie 

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, przeznaczonych do 
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spożycia w miejscu sprzedaży i poza miejscem sprzedaży oraz zasad usytuowania na terenie gminy 

Gaworzyce miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

Uchwała Nr XXXIV/274/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

13) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów położonych w miejscowości Dalków 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

Projekt dotyczył wyrażenia zgody na dokonanie pomiędzy Gminą Gaworzyce a Jolantą i Piotrem Pluciń-

scy zamiany nieruchomości gruntowych położonych w miejscowości Dalków obręb Dalków: 

1. Działka numer 29/3 o pow. 0,0032 ha oraz działka numer 41/1 o pow. 0,0556 ha obręb Dalków zapisa-

nej w Księdze Wieczystej KW LE1G/00055894/4, stanowiącej własność Jolanty i Piotra Plucińskich                      

o wartości 17.400,00 zł. 

2. Działka numer 197/1 o pow. 0,0558 ha obręb Dalków zapisanej w Księdze Wieczystej KW 

LE1G/00055388/4, stanowiącej własność Gminy Gaworzyce o wartości 17.400,00 zł. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę gruntów położonych w miejscowości Dalków. 

Uchwała Nr XXXIV/275/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

14) w sprawie ustalenia zasad udzielania bonifikat przy sprzedaży lokali mieszkalnych z gminnego 

zasobu nieruchomości 

Radni, przed rozpoczęciem obrad sesji otrzymali zmieniony (rozszerzony) projekt przedmiotowej uchwa-

ły. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę w sprawie 

ustalenia zasad udzielania bonifikat przy sprzedaży lokali mieszkalnych z gminnego zasobu nieru-

chomości. 

Przewodnicząca odczytała treść § 3-5 uchwały. 

Uchwała Nr XXXIV/276/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym                   

zasobem  Gminy Gaworzyce na lata 2009-2019 

Radni, przed rozpoczęciem obrad sesji otrzymali zmieniony projekt przedmiotowej uchwały. 

Zmianę do projektu uchwały omówiła Przewodnicząca Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę zmienia-

jąca uchwałę w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem  Gminy 

Gaworzyce na lata 2009-2019. 

Uchwała Nr XXXIV/277/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Dalków 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 
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zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Dalków. 

Uchwała Nr XXXIV/278/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Dzików 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Dzików. 

Uchwała Nr XXXIV/279/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Gaworzyce 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Gaworzyce. 

Uchwała Nr XXXIV/280/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Gostyń 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Gostyń. 

Uchwała Nr XXXIV/281/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Grabik 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Grabik. 

Uchwała Nr XXXIV/282/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

21) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Kłobuczyn 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Kłobuczyn. 

Uchwała Nr XXXIV/283/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

22) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Koźlice 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Koźlice. 
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Uchwała Nr XXXIV/284/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

23) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Korytów 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Korytów. 

Uchwała Nr XXXIV/285/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

24) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Kurów Wielki 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Kurów Wielki. 

Uchwała Nr XXXIV/286/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

25) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Mieszków 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Mieszków. 

Uchwała Nr XXXIV/287/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

26) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Śrem 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Śrem. 

Uchwała Nr XXXIV/288/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

27) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Wierzchowice 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Wierzchowice. 

Uchwała Nr XXXIV/289/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

28) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Witanowice 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni w wyniku głosowania – 11 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji zgodnie z listą obecności – 11 radnych) podjęli uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu sołectwa Witanowice. 

Uchwała Nr XXXIV/290/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 4.  

Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że zostały wniesione uwagi do protokołu. 

O udzielenie głosu poprosiła radna Maria Jankowa, która następnie zgłosiła wniosek „racjonalizator-

ski”, tj. żeby uwagi wnoszone do protokołu przedstawiał radny zgłaszający uwagi.    

Radna Maria Jankowa poinformowała zebranych o tym, że XXXII sesja odbyła się 30 kwietnia, nato-

miast radni otrzymali protokół z sesji mailem dopiero 25 czerwca. 

Radna Maria Jankowa poinformowała zebranych, iż zwróciła się do Wójta Gminy Gaworzyce                           

o ustosunkowanie się do wypowiedzi Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych, który pomówił radną                    

o wymuszanie realizacji prywatnych decyzji ze środków publicznych, a ponadto wyrażał się, że ze 

względu na złożoną na niego skargę złoży pozew do sądu o odpowiedzialność karną. 

Radna Maria Jankowa odczytała treść odpowiedzi udzielonej radnej przez Wójta Gminy. 

Radna M. Jankowa poinformowała, że wniosła do protokołu części wypowiedzi, które rozjaśnią sytu-

ację dla osób, które zechcą zapoznać się z protokołem i wiedzieć czym zajmowała się rada i co było mó-

wione na sesji Rady Gminy.  

Radna M. Jankowa przytoczyła brzmienie pierwotnych zapisów wypowiedzi radnej w protokole dotyczą-

ce konstytucyjnego prawa do wnoszenia skarg oraz spotkania Dyrektora ZUK ze Wspólnotą Mieszka-

niową „Zacisze”, a także przedstawiła propozycje zmiany zapisów protokołu w ww. zakresie. 

Radna Maria Jankowa przypomniała, że wypowiedzi w protokole nie miały być wprost zapisywane, 

tylko ma być zachowany ich sens. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad uwagami zgłoszonymi przez radną Marię Jan-

kową. 

Przewodnicząca skierowała pytanie do radnych: Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem uwag 

radnej Marii Jankowej do punktu Ad. 15 podpunkt 3 ? 

Wynik głosowania radnych w sprawie ww. uwagi w punkcie Ad. 15 ppkt 3": 

- "za uwzględnieniem uwagi” - oddano 2 głosy, 

- "przeciw" – oddano 9 głosów. 

 

Następnie radna Maria Jankowa przedstawiła uwagę do zapisu protokołu w punkcie Ad. 15 podpunkt 

4. 

Wynik głosowania radnych w sprawie uwzględnienia uwagi radnej M. Jankowej w punkcie Ad. 15 ppkt 

4": 

- "za uwzględnieniem uwagi” - oddano 2 głosy, 

- "przeciw" – oddano 9 głosów. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała uwagę radnej Marii Jankowej do zapisów punktu Ad. 13 podpunkt 6. 

Wynik głosowania radnych w sprawie uwzględnienia uwagi radnej M. Jankowej w punkcie Ad. 13 ppkt 

6": 

- "za uwzględnieniem uwagi” - oddano 1 głos, 

- "przeciw" – oddano 9 głosów, 

- „wstrzymujący” – oddano 1 głos. 

 

Radna Anna Sojka przedstawiła propozycję zmiany zapisu swojej wypowiedzi w punkcie Ad. 3 proto-

kołu. 

Radna Maria Jankowa zwróciła się do radnej Anny Sojki z pytaniem: Jakie zmiany merytoryczne wno-

si proponowana zamiana? 

Radna Anna Sojka odpowiedziała, że nie jest to zmiana merytoryczna. 

Wynik głosowania radnych w sprawie uwzględnienia uwagi radnej Anny Sojki w punkcie Ad. 3": 
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- "za uwzględnieniem uwagi” - oddano 6 głosów, 

- "przeciw" – oddano 2 głosy, 

- „wstrzymujący” – oddano 3 głosy. 

Wobec powyższego, zapis ostatnich 2 zdań w wypowiedzi radnej Anny Sojki w punkcie Ad. 3 po zmia-

nie brzmi: „Radna A. Sojka zapewniła, że rozumie treść protokołu, a to że radna Maria Jankowa 

poprawi coś „swoim stylem, nie zmieni merytorycznie nic. Czyli jaki jest sens zamiany zdań?”  
 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad przyjęciem Protokołu z XXXII Sesji (po zmia-

nie). 

Radni Gminy Gaworzyce, w głosowaniu jawnym: 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” przyjęli                      

Protokół z XXXII Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 30 kwietnia 2018 r. 

 

Ad. 5.  

Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że zostały wniesione uwagi do protokołu                          

z XXXIII Sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała pierwszą z uwag zgłoszonych przez radną Marię Jankową do 

zapisów punktu Ad. 6 (zdanie 3). 

 

Radna Maria Jankowa przypomniała zebranym, że na XXXIII Sesji był przygotowywany projekt doty-

czący regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

Radna nawiązała do problemu niskiego ciśnienia wody na ulicy Lipowej. 

Radna poinformowała, że radny Mieczysław Jóźwin zwrócił się z prośbą o rozszerzenie granicy od 0,05 

do  0,6 MPa po to, żeby to ciśnienie było właściwe dla ludzi mieszkających wyżej i mieli możliwość       

korzystania z wody, tak jak wszyscy. Dyrektor Zakładu powołując się na rozporządzenie w sprawie                   

warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich sytuowanie, stwierdził że na liczniku 

głównym jest 0,05 więc wszystko jest w porządku. 

Następnie radna M. Jankowa poinformowała, że w trakcie dyskusji posłużyła się wyrokiem Sądu Admi-

nistracyjnego, który przesłała radca prawny Urzędu Gminy. Z uzasadnienia wyroku wynika, że regulamin 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków nie może odsyłać w zakresie minimalnego ciśnienia wody                     

i ilości doprowadzanej wody do rozporządzenia. 

Radna dodała, że uwaga do protokołu została wniesiona, żeby pokazać iż Dyrektor Zakładu Usług                      

Komunalnych nie do końca miał rację odpowiadając radnemu Mieczysławowi Jóźwinowi. 

 

Radca prawny Małgorzata Bączkowska odpowiedziała radnej Marii Jankowej, iż projekt regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków zawierał dokładną wysokość ciśnienia wody. Projekt regu-

laminu nie odsyłał do rozporządzenia, ani do umowy. 

 

Radna Maria Jankowa dodała, że to Dyrektor Zakładu w odpowiedzi dla radnego powołał się na rozpo-

rządzenie, a nie projekt regulaminu. 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że Dyrektor Zakładu przedłożył projekt regulaminu. Rada 

Gminy przekazała projekt regulaminu z niewielką zmianą do Państwowego Gospodarstwa Wody Polskie. 

Przewodnicząca Rady ponownie odczytała treść pierwszej uwagi do punktu Ad. 6. 

Wynik głosowania radnych: 

- "za uwzględnieniem uwagi” - oddano 3 głosy, 

- "przeciw" – oddano 8 głosów. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała drugą uwagę zgłoszoną przez radną Marię Jankową                     

do zapisów punktu Ad. 6. Protokołu. 



12 

 
Wynik głosowania radnych w sprawie uwzględnienia drugiej uwagi radnej Marii Jankowej do punktu               

Ad. 6": 

- "za uwzględnieniem uwagi” - oddano 3 głosy, 

- "przeciw" – oddano 7 głosów, 

- „wstrzymujący” – oddano 1 głos. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała trzecią uwagę zgłoszoną przez radną Marię Jankową                     

do zapisów punktu Ad. 6. 

Wynik głosowania radnych w sprawie uwzględnienia drugiej uwagi radnej Marii Jankowej do punktu Ad. 

6": 

- "za uwzględnieniem uwagi” - oddano 10 głosów, 

- „wstrzymujący” – oddano 1 głos. 

Wobec powyższego, zdanie w wypowiedzi radnej Marii Jankowej w punkcie Ad. 6 po zmianie brzmi: 

„Regulamin, określając minimalny standard w zakresie ciśnienia wody, nie może odsyłać do 

rozporządzenia w sprawie warunków technicznych, bo kto inny jest adresatem § 114 ust. 1 

rozporządzenia. Adresatem jest podmiot realizujący inwestycję.” (…).   

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała czwartą uwagę zgłoszoną przez radną Marię Jankową                     

do zapisów punktu Ad. 6. 

Wynik głosowania radnych w sprawie uwzględnienia drugiej uwagi radnej Marii Jankowej do punktu Ad. 

6": 

- "za uwzględnieniem uwagi” - oddano 10 głosów, 

- „wstrzymujący” – oddano 1 głos. 

Wobec powyższego, pierwsze zdanie akapitu drugiego w punkcie Ad. 6 po zmianie brzmi: „Radna 

Maria Jankowa zaproponowała pozostawienie w § 2 ustępie 1 punkcie 1 projektu przedziału 

ciśnienia i dodanie zapisu o gwarancji ciśnienia wody umożliwiającego prawidłową pracę 

posiadanych przez odbiorcę urządzeń.” (…). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad przyjęciem Protokołu z XXXIII Sesji (po zmia-

nach). 

Radni Gminy Gaworzyce, w głosowaniu jawnym: 11 głosami „za” przyjęli Protokół z XXXIII Sesji Rady 

Gminy odbytej w dniu 29 maja 2018 r. 

 

Radna Maria Jankowa zgłosiła uwagę do uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania bonifikat przy 

sprzedaży lokali mieszkalnych z gminnego zasobu nieruchomości. Radna zgłosiła, iż dobrze byłoby 

sprawdzić, czy zmieniony § 3 został odczytany przed głosowaniem nad podjęciem uchwały, czy po gło-

sowaniu. 

Projekt uchwały był omówiony podczas posiedzenia komisji. Pomiędzy posiedzeniem komisji, a sesją 

została zmieniona treść § 3, który po zmianie brzmi: „Najemcy, którzy złożyli wnioski o wykup lokalu                     

a sprzedaż lokali nie została zrealizowana aktem notarialnym przed dniem wejścia w życie niniejszej 

Uchwały, nabywają lokale na zasadach obowiązujących w dniu złożenia wniosku.”  
Radna Maria Jankowa poinformowała, że nie miała wiedzy, że ten zapis został naniesiony do projektu. 

Jeżeli odczytanie wprowadzonego zapisu nastąpiło przed głosowaniem, to głosowanie jest nieważne. 

 

Ad. 6.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Gaworzyce przed przystąpieniem do przedstawienia sprawozdania poinformował, że w dniu 

wczorajszym Zgromadzenie ZGZM wybrało panią Danutę Pawliszyn na Przewodniczącą Zgromadzenia 

Związku Gmin Zagłębia Miedziowego. 

Wójt Gminy Gaworzyce – Jacek Szwagrzyk przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań w okresie                   

między sesjami. 
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Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie z realizacji zadań w okresie między sesjami zostało dołączone do protokołu. 

 

Ad. 7.  

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Danuta Pawliszyn przedstawiła sprawozdanie o pracy w okresie                    

między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami zostało dołączone do 

protokołu. 

 

Ad. 8.  

Wnioski i zapytania.  

W punkcie 8 porządku obrad zgłoszono następujące zapytania: 

1) radna Maria Jankowa poinformowała, że od 26 czerwca br. płacimy więcej za wodę. Organem 

opiniującym taryfy wody nie jest już Rada Gminy, tylko Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 

Polskie. Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych przedstawił taryfy, które następnie zostały przyjęte,                       

nie stwierdzono uchybień i wskutek tego od 26.06 płacimy więcej za wodę o 23 grosze, natomiast za 

odbiór nieczystości o 36 groszy więcej. Razem za wodę będziemy więcej płacić za wodę o 1,45 (w ciągu 

trzech lat). 

Radna Maria Jankowa zapytała Wójta, czy Dyrektor Zakładu rozmawiał z Wójtem nt. projektu taryf.  

Czy są to tylko koszty związane z zaopatrzeniem w wodę, czy Pan Dyrektor też może skalkulował 

zwiększone zatrudnienie w związku z rozszerzonym zakresem zadań? 

2) Radna Maria Jankowa wystosowała pytanie do Wójta Gminy: Czy byłoby możliwe przygotowanie 

na  następne posiedzenie komisji (ewentualnie na jeszcze następne) informacji dotyczącej planu realizacji 

tego projektu usuwania azbestu? Program bezpłatnego usuwania wyrobów azbestowych jest chyba do 

2020 roku  i czy z tym zdążymy? 

3) Radna Maria Jankowa nawiązała do złożonego przez młodzież podania o powołanie Młodzieżowej 

Rady Gminy i zadała pytanie o to, co zostanie z tym zrobione. 

 

Ad. 9.  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania.           

1) Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na pytania radnej Marii Jankowej: 

- w zakresie kalkulacji kosztów: Wójt zapewnił, że widział kalkulację kosztów. Wszystko drożeje. 

Wójt dodał, że pamięta sytuację, gdy przez 6 lat opłaty nie były podnoszone, a później opłaty za wodę 

nagle wzrosły. Mając na względzie prośby emerytów zwiększono kilka lat temu częstotliwość 

dokonywania odczytów liczników (na odczyty miesięczne). 

Wójt poinformował, że akceptuje podwyżki taryf, bo jest to udowodnione, kanalizacja nigdy nie będzie 

przynosiła przychodów. W 2003 roku mieliśmy kanalizację w Gaworzycach na odcinku od Ośrodka 

Zdrowia do bloków, w Wierzchowicach i w Dalkowie. Dziś już mamy rozbudowaną sieć wodno-

kanalizacyjną, powymieniane wodociągi w największych miejscowościach, ale kosztem będzie nadal 

kanalizacja. 

Wójt Gminy dodał, że nic mu nie wiadomo o zwiększeniu zatrudnienia w ZUK-u. Wójt przewiduje 

natomiast przekazanie do Zakładu Usług Komunalnych zadań związanych z gospodarką mieszkaniową. 

Ponadto Wójt Gminy zasygnalizował zamiar podjęcia działań mających na celu zapewnienie 

alternatywnego ujęcia wody dla największych miejscowości w gminie (z wyjątkiem Kłobuczyna) 

- w zakresie planu usuwania azbestu: Wójt Gminy zadeklarował, że na komisję lub sesję zaprosi 

wykonawcę. 

Następnie Wójt Gminy poinformował, że projekt związany z dofinansowaniem do wymiany pieców 
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został wstrzymany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska; 

2) Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła odpowiedzi radnej Marii Jankowej informując m.in. o tym,              

że jednym z etapów będzie najpierw praca nad projektem Statutu MRG. Prace będą trwały przez wakacje. 

Po wyborach powinna już powstać Młodzieżowa Rada; 

 

Ad. 10. 

Sprawy różne: 

1) Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że rolnicy mogą składać wnioski o szacowanie strat                  

w uprawach.  

Wójt Gminy dodał, że z szacowaniem strat czekano na wydanie wytycznych przez Wojewodę; 

2) Sołtys Kłobuczyna – Sławomir Mamzer poinformował, że na ostatnim zebraniu w Kłobuczynie była 

poruszana sprawa budowy chlewni. Uczestnicy zebrania, za pośrednictwem sołtysa Kłobuczyna, zwracają 

się z prośbą do sołtysów Gaworzyc, Koźlic, Mieszkowa i Dzikowa o nagłośnienie wśród mieszkańców 

sprawy budowy chlewni i podjęcie podczas zebrań uchwał wyrażających sprzeciw wobec budowy chlew-

ni w Kłobuczynie; 

3)  Sołtys Koźlic - Józef Ochej:  

- Chciałbym się dowiedzieć co z drogami do lasu?  

Nadleśnictwo wywiozło drewno, a droga gminna została zniszczona (jest to odcinek od Koźlic, przed 

cmentarzem w lewo) 

- Co z zanieczyszczaniem pasów jezdni przez mieszkańców?  

4) Radna Maria Rafałowicz odnosząc się do sprawy zakupu klimatyzatora do świetlicy w Grabiku                           

poprosiła, aby w przyszłości o takich sprawach informować radnych na posiedzeniach komisji, bo na sesji 

radni nic o tym nie wiedzieli i że klimatyzator ma także służyć do ogrzewania; 

5) Radna Maria Jankowa nawiązując do sprawy związanej z zakupem klimatyzatora dodała, że to nie 

jest tak, że z góry otrzymujemy pieniądze i pani Skarbnik nie może przygotować pełnej informacji. Radna 

dodała, że specjalnie pytała pani Skarbnik jakie są istotniejsze zmiany. Jeżeli zwiększa się dochody                           

z tytułu podatku od nieruchomości po to, żeby wprowadzić jakieś zadanie, to przecież jest to wcześniej 

przygotowane; 

6) Radna Maria Jankowa wystosowała pytanie „techniczne”: Dlaczego radni nie otrzymali na maila 

uchwał, które uległy zmianie w stosunku do przedłożonych projektów? 

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała, że dlatego iż projekty były jeszcze w dniu dzisiejszym, 

rano drukowane. 

Radna Maria Jankowa stwierdziła, że tak nie powinno być. Uchwała nie powinna być podjęta, gdyż 

radna osobiście została wprowadzona w błąd.  

Przewodnicząca Rady Gminy dodała, że przecież Sekretarz Gminy na posiedzeniu komisji mówiła, że  

zostanie dodany przedmiotowy wpis do projektu uchwały w sprawie zasad udzielania bonifikat.; 

7) Sołtys Witanowic - Grażyna Prychacz: 

- poprosiła o wykaszanie trawy wokół pojemników do segregacji odpadów, a także o częstsze odbieranie 

odpadów wielkogabarytowych, 

- sołectwo czeka już 2 miesiące na pojemnik na odzież używaną, 

- podczas koszenia traw wzdłuż dróg powiatowych są niestety ścinane przydrożne słupki. 

 

W związku z przejściem na emeryturę Pani Elżbiety Cieniuch – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gawo-

rzycach, radni Gminy Gaworzyce oraz Wójt Gminy i kierownicy jednostek organizacyjnych złożyli Pani 

Elżbiecie Cieniuch podziękowania za wieloletnią pracę w Szkole w Gaworzycach. 
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Ad. 11.   

Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn                                 

o godz. 12.30 zamknęła obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 

                             Przewodnicząca Rady Gminy  

 

         Danuta Pawliszyn 

Protokołowała: 

 

Renata Dziurman 


